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Z Á P I S N I C A  

z 25. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Gemerskej Hôrke, 

konaného dňa 10.2.2025 v zasadačke  Obecného úradu v Gemerskej Hôrke 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha) 

Starosta obce:  Gejza Milko  

Poslanci : PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,   Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Neprítomní:  Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, Margita Kisfaludiová 

Ďalší prítomní:  

Zapisovateľka: Ing. Eleonóra Iván 

Hostia:  Angelika Kerepesiová, Gabriella Kováč, Angela Lenkeiová, Štefan Polák, Matej 

Smorada   

 

Návrh programu: 

1. Otvorenie programu 

a) Určenie zapisovateľa 

b) Určenie overovateľov zápisnice 

c) Schválenie programu zasadnutia 

2. Návrh OZ Klub akcionárov VVS a.s. na dočasnú zámenu akcií VVS na dlhopisy VVS 

3. Prevádzkovanie a rekonštrukcia verejného osvetlenia v obci Gemerská Hôrka – návrh zmluvy  

VSD, a.s. o poskytovaní služby osvetlenia 

4. Plnenie rozpočtu obce za rok 2024 

5. Návrh likvidačnej komisie zo dňa 24.01.2025 na vyradenie z evidencie a následnú likvidáciu 

majetku obce Gemerská Hôrka 

6. Informácia o finančnej situácií MŠ 

7. Upozornenie prokurátora za dňa 31.01.2025 súvisiace s činnosťou hlavného kontrolóra obce 

vo vzťahu k obecnému zastupiteľstvu 

8. Správa hlavného kontrolóra o kontrolnej činnosti za rok 2024 
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9. Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly prevodov nehnuteľného majetku obce, 

ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 €, za rok 2024 

10. Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly  vykonaných prácach na základe dohôd za 

rozpočtový rok 2024 

11. Zásady odmeňovania poslancov Obecného zastupiteľstva Obce Gemerská Hôrka 

12. Zapojenie sa do výzvy PSK-UV-010-2024-DV-EFRR s názvom ,,Kvalitné a dostupné vzdelávanie 

pre žiakov z MRK prostredníctvom investícií do infraštruktúry základných škôl“ 

13. Informácia starostu obce o prebiehajúcich a pripravovaných projektoch 

14. Rôzne – slovo pre verejnosť, interpelácie, dopyty 

15. Záver 

 

K bodu 1: Otvorenie 

Zasadnutie otvoril starosta obce Gejza Milko, ktorý na úvod privítal všetkých prítomných. Starosta 

obce skonštatoval, že počet prítomných poslancov je 4 a zasadnutie OZ je uznášaniaschopné. 

K bodu a) Určenie zapisovateľa 

Starosta určil za zapisovateľa zápisnice pani Ing. Eleonóra Iván, zamestnankyňu Obecného úradu. 

Pani Ing. Eleonóra Iván poznamenáva, že zasadnutie bude nahrávané diktafónom, pre účely spísania 

zápisnice. 

K bodu b) Určenie overovateľov zápisnice 

Starosta obce za overovateľov zápisnice navrhol PhDr. Alexandra Ambrusa a Mareka Szabó Dózsú. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  4 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  3 Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Gejza Milko, 

OZ za overovateľov zápisnice určilo PhDr. Alexandra Ambrusa a Mareka Szabó Dózsu. 

K bodu c) Schválenie programu zasadnutia 

Pán starosta predniesol návrh programu zasadnutia, ktorý bol poslancom rozposlaný v pozvánke na 

zasadnutie OZ a bol taktiež zverejnený na úradnej tabuli obce, ako aj na webovom sídle obce 3 dni 

pred zasadnutím OZ. 
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Nakoľko nikto z prítomných poslancov nemal žiadne pripomienky, starosta dal o návrhu programu 

zasadnutia hlasovať. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  4 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  3 Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Gejza Milko 

Starosta na základe výsledku hlasovania skonštatoval, že program bol schválený. 

K bodu 2: Návrh OZ Klub akcionárov VVS a.s. na dočasnú zámenu akcií VVS na dlhopisy VVS 

Pán starosta dáva na vedomie poslancom, že k tejto téme im bližšie informácie poskytne pán Matej 

Smorada zástupca združenia Klub akcionárov VVS.  

Pán Matej Smorada vysvetľuje, že VVS ponúka obci výplatu výnosov z dlhopisov Voda spieva I. 

Dlhopisový program garantovaných výnosov vznikol ako reakcia vedenia VVS na požiadavku 

akcionárov zabezpečiť im pravidelné garantované každoročné výnosy v zmysluplnej výške. Vodárne 

totiž vyplácali dividendy len sporadicky a v nevysokých sumách z dôvodu toho, že výplatu dividend 

zákon pripúšťa len v prípade dosiahnutia zisku, čo pri súčasnom nastavení regulácie nie je možné 

vždy garantovať. Konštatuje, že obec Gemerská Hôrka za celých 22 rokov existencie VVS dostala 8000 

€. V praxi to znamená, že ak obec vstúpi do Dlhopisového programu garantovaných výnosov dočasne 

prevedie svoje akcie samotnej VVS a za inkasovanú odplatu od nej zas kúpi dlhopisy VVS Voda spieva 

I. Výnosy z týchto dlhopisov sa vyplácajú vo výške 6 % ročne ( 6500 Eur) po dobu 19 rokov alebo 

jednorázovo vo výške 65 000 €  cca 10 rokov. Do majetku môže obec získať 8082 dlhopisov pretože 

vlastní 8083 ks akcií. Jednu akciu sa musí ponechať, aby nestratila postavenie akcionára v spoločnosti. 

Obec z tohto programu môže kedykoľvek vystúpiť a zameniť si naspäť svoje dlhopisy na akcie. V roku 

2044 tento program skonči a obec bude musieť z neho vystúpiť a obec dostane naspäť svoje akcie.  

Príchod Ing. Petra Gubalu. Počet prítomných poslancov je 5. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus je toho názoru, že vedenie občianskeho združenia Klub akcionárov VVS 

by nemalo presvedčovať akcionárov vodárenskej spoločnosti, aby sa zbavili svojich akcií a stali sa 

z nich veritelia, ale naopak: malo by vyvinúť nátlak na VVS, aby vyplácala dividendy. Dodáva, Obec 

Gemerská Hôrka vo VVS vlastní 8083 akcií, ktorých menovitá hodnota je 266 000 €. Podľa Mateja 

Smoradu na výplatu dividend nie je potrebné splniť len podmienku čistého zisku, ale je potrebné 

splniť podmienku čistého zisku o ktorom rozhodnú akcionári spoločnosti, že bude určený na 

prerozdelenie na dividendy, ale to sa roky nedeje jednak z toho dôvodu, že nie vedenie VVS 
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stanovuje cenu vody a stočného ale Úrad pre reguláciu sieťových odvetví. Vedenie VVS dáva len 

návrh, ktorý úrad okreše a výsledkom je konkrétna cena, ktorá neumožňuje spoločnosti dosiahnuť 

hospodársky výsledok čistý zisk po zdanení ak aj sa dosiahne tak ho akcionári neprerozdelia medzi 

seba.  

Pán Peter Iván sa informuje, kedy sa vyplácajú výnosy. Výplata výnosov je raz ročne a to vždy 31. 

januára – dodáva pán Matej Smorada. 

Pán Matej Smorada upozorňuje na to, že ak obec vstúpi do programu stratí časť hlasovacích práv na 

Valnom zhromaždení čo je 0,12 %. 

Pán starosta sa pýta, kedy je možné do programu vstúpiť? Program je obmedzený pre 30 % 

akcionárov takže z časového pohľadu to neviem povedať.  – hovorí pán Matej Smorada.  

Pán PhDr. Alexander Ambrus konštatuje, že spol. VVS ponúka obci výnosy z dlhopisov 2x 65 000 € na 

20 rokov, t.j. za polovičnú hodnotu akcií, ktoré obec vlastní: 268 000 €. Podľa Mateja Smoradu ale 

obec nemá akcie v hodnote 268 000 €, pretože nominálne hodnota akcie nie je 34 €. Menovitá 

hodnota jednej akcie je 33 €, ale obec ich má mať zaradené v majetku obce za 13,28 € za akciu. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Berie na vedomie návrh združenia Klub akcionárov VVS a.s. na dočasnú zámenu akcií VVS na 

dlhopisy VVS, o čom poslancov informoval Mgr. Matej Smorada, akvizičný riaditeľ 

menovaného združenia. 

- Konštatuje Obec Gemerská Hôrka je akcionárom spoločnosti Východoslovenská vodárenská 

spoločnosť, a.s., so sídlom: Komenského 50, 042 48 Košice, IČO: 36 570 460 (ďalej len VVS 

a.s.), v ktorej spoločnosti obec vlastní 8083 akcií na meno o menovitej hodnote 33 EUR (t.j. 

v celkovej hodnote 266 739 EUR), pričom prevoditeľnosť predmetných akcií je obmedzená 

zákonom 

- Odročuje rozhodovanie o vstupe Obce Gemerská Hôrka do dlhopisového programu Voda 

spieva I. VVS, a.s. na neskoršie. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus,  Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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K bodu 3: Prevádzkovanie a rekonštrukcia verejného osvetlenia v obci Gemerská Hôrka – návrh 

zmluvy  VSD, a.s. o poskytovaní služby osvetlenia 

Pán starosta informuje OZ, že VSD zaslala návrh zmluvy. Celý postup by mal byť nasledovný: 

a) Schváliť zámer poskytovania služby osvetlenia 

b) Objednať projektovú dokumentáciu na rekonštrukciu s rozpočtom 

c) Vyhlásiť verejné obstarávanie 

d) Podpísať zmluvu 

Pán PhDr. Alexander Ambrus konštatuje, že zmluva sa uzatvára na 10 rokov. Pani účtovníčka 

informuje, že obec platí 13 261 € za dodávku elektriny od VSE plus ešte dodávku elektriny od VSD 

v sume 1333 € plus ešte faktúry od pána Farkašovského za výmenu svietidiel v sume 902 €. Pán 

Marek Szabó Dózsa sumarizuje, že celkovo to činí 15 496 € čiže mesačne 1291 € a VSD navrhlo sumu 

1285 € mesačne. PhDr. Alexander Ambrus k tomuto poznamenáva, že v návrhu zmluvy nefiguruje 

žiadna konkrétna suma. Taktiež upozorňuje na odstraňovanie porúch: nefunkčné LED svietidlo údajne 

bude vymenené do 1 dňa, pričom táto lehota platí iba vtedy, ak dôjde k výpadku elektriny v celej 

obci. Pán Marek Szabó Dózsa dodáva, že na základe zmluvy výmena LED svietidla je max do 5 dní, ale 

to neznamená, že chybu neodstránia do druhého dňa. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Berie na vedomie návrh zmluvy o poskytovaní služby osvetlenia Obce Gemerská Hôrka 

navrhnutý spoločnosťou Východoslovenská distribučná, a.s., Košice (VSD, a.s.) zameranú na 

kompletnú rekonštrukciu verejného osvetlenia, prevádzku a údržbu systému, za navrhovanú 

cenu 154.080 EUR s DPH, ktorú obec v prípade zmluvy uzatvorenej na dobu určitú 10 rokov 

uhradí 120-mi fixnými platbami vo výške 1.284 EUR s DPH mesačne. 

- Schvaľuje uzavretie zmluvy o poskytovaní služby osvetlenia Obce Gemerská Hôrka so 

spoločnosťou Východoslovenská distribučná, a.s., Mlynská 31, 042 91 Košice, IČO: 36599361, 

na dobu určitú 10 rokov, za odplatu vo výške 1.284 EUR s DPH mesačne. 

- Žiada starostu obce finalizovať a podpísať zmluvu o poskytovaní služby osvetlenia Obce 

Gemerská Hôrka v zmysle bodu B. tohto uznesenia. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  4 Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Proti:  1  PhDr. Alexander Ambrus 

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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K bodu 4: Plnenie rozpočtu obce za rok 2024 

Plnenie rozpočtu za rok 2024 bol poslancom rozposlaný spolu s pozvánkou 3 dni pred zasadnutím OZ. 

Pani účtovníčka prosí o pripomienky.  

Pán Marek Szabó Dózsa kritizuje vysoké náklady (10 000 €) za dohodu na prácach obecnej splaškovej 

kanalizácie. Taktiež náklady za vykurovanie v Požiarnej zbrojnici v sume 3100 €. Účtovníčka 

naznačuje, že teraz im vyšiel preplatok. Pán Marek Szabó Dózsa ďalej pripomína vysoké náklady 

v ubytovni. Spolu za vodu, internet a DIGI to činí 800 €. Taktiež navrhuje, z dôvodu zlej finančnej 

situácie obce, aby neboli poskytnuté dotácie organizáciám ( Reformovaná kresťanská cirkev, Klub 

dôchodcov, Cykloklub, OZ HORKAI). Avizuje, že vyššie uvedené položky sú tie, na ktorých obec môže 

usporiť. 

Pán Peter Iván navrhuje otvoriť otvorený účet v predajniach, kde sa najčastejšie uskutočňujú výdavky 

spojené s činnosťou obce. Je toho názoru, že jednak sa zníži administratívne zaťaženie obce a z druhej 

strany výdavky budú prehladnejšie. Pán Marek Szabó Dózsa zároveň žiada, aby na každé zasadnutie 

OZ bola predložená faktúra výdavkov za predchádzajúci mesiac. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- berie na vedomie Plnenie rozpočtu obce za rok 2024 k 31.12.2024 informáciu Angely 

Lenkeiovej, účtovníčky obce. 

- súhlasí s návrhom Petra Ivána, aby Obecný úrad prijal opatrenie na obmedzenie uhrádzania 

tovarov, ktoré obec kupuje, na základe pokladničných dokladov.    

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

K bodu 5: Návrh likvidačnej komisie zo dňa 24.01.2025 na vyradenie z evidencie a následnú 

likvidáciu majetku obce Gemerská Hôrka 

Pani účtovníčka dáva na vedomie OZ, že likvidačnej komisií boli predložené návrhy na vyradenie 

z evidencie a následnú likvidáciu majetku obce. Likvidačná komisia vyraďuje a likviduje majetok obce 
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z dôvodu poškodenia, nefunkčnosti, opotrebovania podľa zoznamov vypracovaných jednotlivými 

inventarizačnými komisiami. Spolu na vyradenie je v sume 7 226,73 €. 

Pán Marek Szabo Dózsa dodáva, že najväčší prehľad a poriadok bol v ZŠS a v Kultúrnom dome. Pán 

Róbert Vajda a Marek Szabó Dózsa sú zato, aby jeden človek zodpovedal za hmotný majetok 

v Magyar baraku. Naznačujú, že kľúče majú viacerí zamestnanci a dochádza k miznutiu jednotlivých 

veci ( chýba 20 stoličiek a stolov). Je to nutné aj z dôvodu, aby v budúcnosti sa mohli vyvodiť 

následky. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Berie na vedomie návrh likvidačnej komisie zo dňa 24.01.2025 na vyradenie z evidencie a 

následnú likvidáciu majetku obce Gemerská Hôrka. 

- Schvaľuje vyradenie a likvidáciu prebytočného a neupotrebiteľného majetku obce z dôvodu 

poškodenia, nefunkčnosti a opotrebenia, podľa predloženého návrhu likvidačnej komisie, t.j. 

fyzickou likvidáciou vyradeného majetku, ktorého obstarávacia cena je 7.226,73 €. 

 Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus,  Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

K bodu 6: Informácia o finančnej situácií MŠ 

Pani účtovníčka vysvetľuje, že od 1.1.2025 financovanie materskej školy spadá pod Ministerstvo 

školstva. Výška poskytnutých finančných prostriedkov závisí od počtu žiakov v nej. Podľa rozpisu 

Ministerstvom školstva poskytnuté finančné prostriedky sú v sume 113 278 € z toho 96 909 € 

predstavuje mzdový normatív a 16 369 € prevádzkový. Ročne teda ide o – 27 274 €.  

Riaditeľka Materskej školy informuje poslancov, že momentálne sú otvorené 3 triedy. Jedna trieda 

s maďarským jazykom kapacita triedy 14 je počet žiakov 14. Druhá trieda slovenská, kapacita triedy je 

16 počet žiakov je 16 . Tretia trieda poldenná, kapacita triedy je 6 počet detí je 8. Vysvetľuje, že 

v prípade zatvorenia poldennej triedy z kapacitných dôvodov nevie rozdeliť deti do zvyšných tried. 

Z tohto dôvodu, žiada OZ, aby aspoň do konca školského roka našli v rozpočte finančné prostriedky 

na dofinancovanie miezd zamestnancov. Pani účtovníčka poznamenáva, že ide zhruba mesačne o cca 
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2000 €, čo predstavuje mzdu s odvodmi zamestnávateľa jedného zamestnanca a nejakú časť druhého 

zamestnanca.  

Pani účtovníčka ďalej dodáva, že v septembri sa znova bude meniť počet žiakov a tým aj výška 

poskytnutých finančných prostriedkov. Podľa predbežných zistení by to malo byť cca 21 detí. 

Pani Angelika Kerepesiová naznačuje, že už teraz sa im hlásia rodičia detí, ktorí by chceli zapísať svoje 

deti do škôlky z dôvodu skončenia rodičovskej dovolenky a nástupu do práce. Konštatuje, že keď ich 

škôlka nepríjme, tak si budú hľadať inú škôlku a do budúcna škola príde o žiakov.  

Pani Gabriella Kováč navrhuje, aby sa zvýšil príspevok na úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa z 5 € na 

15 €. Podľa účtovníčky výšku stanovuje Všeobecné záväzné nariadenie ale dodáva, že od roku 2027 

už obec tento príspevok nemôže vyberať. Zároveň informuje, že tento príspevok sa môže použiť len 

na prevádzkové náklady, ktoré sú dostačujúce. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus poznamenáva, že dňa 31.1.2025 vydalo Ministerstvo školstva 

informáciu o  4 %-nom navýšení normatívnych príspevkov v porovnaní s predošlým rokom. Podľa 

účtovníčky výšku poskytnutých finančných prostriedkov si každý môže nájsť na stránke Ministerstva 

školstva (www.minedu.sk) o taktiež obci bol doručený list od Krajského školského úradu Košice. 

Dodáva, že v piatok boli doručené finančné prostriedky v sume 3000 € ( finančné prostriedky na 

školopovinné deti) a tie taktiež presunula na mzdy zamestnancov. 

Poslanci sa pýtajú účtovníčky, z ktorej položky v rozpočte by sa dali presunúť finančné prostriedky. 

Podľa účtovníčky navrhnutý rozpočet na rok 2025 je tak natesno, že nevie z ktorej položky by mohla 

ubrať, ale nech rozhodne o tom OZ. Taktiež treba počítať s neočakávanými výdavkami v priebehu 

roka, ktoré nie sú zahrnuté v rozpočte. Pán PhDr. Alexander Ambrus dodáva, že OZ schválilo 140 000 

€ na Materskú školu takže nevie, kde je teraz problém. 

Pán Peter Iván navrhuje sa zapojiť do výzvy na rozšírenie kapacity MŠ. Pán PhDr. Alexander Ambrus 

je za to, aby došlo k výmene budov so ZŠM.  

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Berie na vedomie informáciu Angely Lenkeiovej, účtovníčky obce o finančnej situácii 

Materskej školy v r. 2025 so zreteľom na očakávané normatívne finančné prostriedky 

poskytnuté na základe rozpisu KŠÚ vo výške 113 278 EUR a schváleného rozpočtu obce na r. 

2025 vo výške 140 552 EUR, vykazujúcom rozdiel vo výške -27 274 EUR. 

http://www.minedu.sk/
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Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko 

 

K bodu 7: Upozornenie prokurátora zo dňa 31.01.2025 súvisiace s činnosťou hlavného kontrolóra 

obce vo vzťahu k obecnému zastupiteľstvu 

Starosta informuje zastupiteľstvo o doručení upozornenia prokurátora zo dňa 31.01.2025, ktorého 

prerokovanie je zaradené do programu tohto zasadnutia.  

V zmysle uvedeného upozornenia prokurátora, z dôvodu porušenia ust. § 18f ods. 1 písm. b), písm. d) 

a písm. e) zákona o obecnom zriadení a za účelom odstránenia porušovania zákona a zachovávania 

zákonnosti pri dodržiavaní ustanovení zákona o obecnom zriadení, prokurátorka, JUDr. Katarína 

Molnárová 

navrhuje 

- prerokovať upozornenie prokurátora na najbližšom zasadnutí obecného zastupiteľstva, 

- prejednať upozornenie prokurátora s hlavnou kontrolórkou obce, 

- prijať účinné opatrenia za účelom vylúčenia prípadov porušovania citovaných právnych 

noriem a striktného dodržiavania zákona. 

Čo sa týka prijatých opatrení, poslanci sa zhodli, že tieto budú uplatňované priebežne s dôrazom na: 

1. zverejňovanie návrhu plánu kontrolnej činnosti, 2. predkladanie správy o výsledkoch kontroly OZ 

na jeho najbližšom zasadnutí po vykonaní kontroly, 3. predkladanie ročnej správy o kontrolnej 

činnosti OZ do 60 dní po uplynutí kalendárneho roku. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

A. Prerokovalo  

Upozornenie prokurátora podané podľa § 28 ods. 1 zákona č. 153/2001 Z. z. o prokuratúre v 

znení neskorších predpisov , sp. zn. Pd 22/25/8808-2 zo dňa 31.01.2025, dôvodu porušenia 

ustanovení § 18f ods. 1 písm. b), písm. d) a písm. e) zákona o obecnom zriadení, na základe 

výsledkov Previerky stavu zákonnosti pri dodržiavaní vybraných ustanovení zákona č. SNR 
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369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov v súvislosti s činnosťou 

hlavného kontrolóra obce Gemerská Hôrka vo vzťahu k obecnému zastupiteľstvu, ktoré sú 

obsiahnuté sú obsiahnuté v Protokole o vykonaní previerky sp. zn. Pd 160/24/8808-4 zo dňa 

20.12.2024. 

B. P r i j í m a   

v súlade s upozornením prokurátora uvedenom v bode A. tohto uznesenia nasledovné 

opatrenia:  

- prerokovať upozornenie prokurátora na najbližšom zasadnutí obecného zastupiteľstva – 

vykonané na tomto zasadnutí; 

- prejednať upozornenie prokurátora s hlavnou kontrolórkou obce – vykonané bude 

starostom obce do konca februára 2025; 

- prijať účinné opatrenia za účelom vylúčenia prípadov porušovania citovaných právnych 

noriem a striktného dodržiavania zákona – opatrenia budú uplatňované priebežne, 

s dôrazom na: 1. zverejňovanie návrhu plánu kontrolnej činnosti, 2. predkladanie správy o 

výsledkoch kontroly obecnému zastupiteľstvu na jeho najbližšom zasadnutí po vykonaní 

kontroly, 3. predkladanie ročnej správy o kontrolnej činnosti obecnému zastupiteľstvu do 

60 dní po uplynutí kalendárneho roku.  

C. Ž i a d a  

starostu obce zaslať oznámenie na Okresnú prokuratúru Rožňava o vybavení upozornenia 

prokurátora bezodkladne, najneskôr do 30 dní od jeho doručenia, vrátane zápisnice 

zasadnutia a tohto uznesenia . 

 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

  

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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K bodu 8:  Správa hlavného kontrolóra o kontrolnej činnosti za rok 2024 

Správa hlavného kontrolóra o kontrolnej činnosti bola poslancom OZ rozposlaná poštou aj e – 

mailom 3 dni pred zasadnutím OZ. 

Nakoľko zasadnutia nie je prítomná kontrolórka obce, poslanci berú správu hlavného kontrolóra 

o kontrolnej činnosti na vedomie. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

 

K bodu 9: Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly prevodov nehnuteľného majetku 

obce, ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 €, za rok 2024 

Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly prevodov nehnuteľného majetku obce, ktorého 

všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 € za rok 2024 bola poslancom OZ rozposlaná  poštou aj  

aj e – mailom 3 dni pred zasadnutím OZ. Na základe správy kontrolórkou bolo zistené, že v roku 2024 

nebol vykonaný ani jeden prevod vlastníctva nehnuteľného majetku, ktorý by prevyšoval hodnotu 

20 000 €. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus nesúhlasí s výsledkom predmetnej kontroly a to vzhľadom na 

skutočnosť, že uzavretím kúpnej zmluvy, dňa 18.01.2024, Obec Gemerská Hôrka obstarala 

nehnuteľný majetok za dohodnutú kúpnu cenu 55.000,- Eur. Z uvedeného dôvodu navrhuje, aby 

hlavná kontrolórka opätovne vykonala kontrolu prevodu majetku, ktorého všeobecná hodnota 

majetku prevýšila 20 000 €.  

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Konštatuje že hlavná kontrolórka obce, Margita Kisfaludiová predložila obecnému 

zastupiteľstvu materiál s názvom „Správa z kontroly prevodov nehnuteľného majetku podľa § 

18f ods. 1 písm. i) zákona o obecnom zriadení“, ktorá správa je datovaná 17.01.2025. 

- Nesúhlasí s výsledkom predmetnej kontroly vykonanej hlavnou kontrolórkou, Margitou 

Kisfaludiovou, znejúcom: „V roku 2024 nebol vykonaný ani jeden prevod vlastníctva 

nehnuteľného majetku, ktorý by prevyšoval hodnotu 20 000,00 eur“, a to hlavne vzhľadom na 
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skutočnosť, že uzavretím kúpnej zmluvy, dňa 18.01.2024, Obec Gemerská Hôrka obstarala 

nehnuteľný majetok za dohodnutú kúpnu cenu 55.000,- Eur. 

- Žiada hlavnú kontrolórku, Margitu Kisfaludiovú vykonať kontrolu prevodu majetku 

uvedeného v bode B. tohto uznesenia a výsledok kontroly zahrnúť do správy uvedenej v bode 

A. tohto uznesenia. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

  

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

K bodu 10: Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly  vykonaných prácach na základe 

dohôd za rozpočtový rok 2024 

Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch kontroly vykonaných prácach na základe dohôd za 

rozpočtový rok 2024 bola poslancom OZ rozposlaná  poštou aj  e-mailom 3 dni pred zasadnutím OZ. 

Cieľom kontroly bolo zistiť koľko osôb zamestnala obec a výška vynaložených finančných 

prostriedkov v roku 2024. Z kontroly vyplynulo, že dohody boli uzatvorené so 7 zamestnancami. 

Celkové náklady v hrubej mzde boli v sume 15 623,58€ a celková cena práce vo výške 21 076,20 €. 

Pán Marek Szabó Dózsa poukazuje na nezrovnalosti v dohode o prácach na splaškovej kanalizácii 

nakoľko v správe je uvedené, že vyplatená mzda bola v sume 8649,11 € a v rozpočte je suma 9803,93. 

Očakával, že správa bude obsahovať aj údaje napr. o tom či vôbec obec môže vyplatiť na dohodu 

vyššie uvedené odmeny. Pán Róbert Vajda dodáva, že už niekoľko krát bolo avizované, že v jednej 

pracovnej dobe nemôže vykonávať prácu na zmluvu a dohodu o vykonaní práce. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus žiada poslancov OZ, aby vyvíjali tlak na kontrolórku obce s cieľom 

vzdania sa svojej funkcie. 

Poslanci nesúhlasia s výsledkom kontroly z dôvodu neúplnosti kontroly (nezahŕňa všetky dohody) 

nepresnosti uvedených informácií a údajov, o zmetených formuláciach ani nehovoriac. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Konštatuje že hlavná kontrolórka obce, Margita Kisfaludiová predložila obecnému 
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zastupiteľstvu „Správu o výsledku kontroly“, vyhotovenú 27.01.2025. V predmetnej správe 

hlavná kontrolórka uvádza výsledok kontroly vykonanej na základe podnetu obecného 

zastupiteľstva, zameranú na kontrolu finančných prostriedkov, ktoré boli vyplatené za 

vykonané služby za dohody v roku 2024. Podľa zistení hlavnej kontrolórky: „Dohody boli 

uzatvorené zo siedmimi zamestnancami“, pričom: „Za celý rok 2024 celkové náklady sú v 

hrubej mzdy 15 623,58 a celkovej cene práce sú vo výške 21 076,20.“  

- Nesúhlasí s výsledkom predmetnej kontroly vykonanej hlavnou kontrolórkou, Margitou 

Kisfaludiovou, z dôvodu neúplnosti kontroly (nezahŕňa všetky dohody) a nepresnosti 

uvedených informácií a údajov, o zmetených formuláciach ani nehovoriac. 

- Žiada hlavnú kontrolórku, Margitu Kisfaludiovú kompletizovať kontrolu dohôd uzavretých 

obcou v r. 2024 a správu o výsledku kontroly predložiť obecnému zastupiteľstvu na 

najbližšom zasadnutí. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  4 PhDr. Alexander Ambrus,  Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa,  

Proti:  0   

Zdržal sa:  1 Róbert Vajda 

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

K bodu 11: Zásady odmeňovania poslancov Obecného zastupiteľstva Obce Gemerská Hôrka 

Podľa starostu zásady odmeňovania poslancov OZ bol poslancom rozposlaný poštou aj e -mailom 3 

dni pred zasadnutím OZ. Žiada poslancov k pripomienkam. 

Nakoľko poslanci nemali žiadne pripomienky, starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia. 

- Schvaľuje Zásady odmeňovania poslancov Obecného zastupiteľstva Obce Gemerská Hôrka 

v znení upravenom podľa pripomienok odznelých na rokovaní Obecného zastupiteľstva.   

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, , Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

 Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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K bodu 12: Zapojenie sa do výzvy PSK-UV-010-2024-DV-EFRR s názvom ,,Kvalitné a dostupné 

vzdelávanie pre žiakov z MRK prostredníctvom investícií do infraštruktúry základných škôl“ 

Pán starosta informuje poslancov OZ, že projektant vykonal obhliadku priestorov na zriadenie novej 

jedálne. Za najideálnejšie považuje ZŠS. Taktiež sa tam môže urobiť prístavba. Podľa starostu obce 

ZŠM ani preto nie je vhodná, pretože školu nenavštevujú deti z MRK. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky, pán starosta dáva hlasovať o prijatí uznesenia nasledovne: 

- Berie na vedomie informáciu o výzve vyhlásenej 12.12.2024 Úradom vlády SR/Úrad 

splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity, pod názvom „Kvalitné a dostupné 

vzdelávanie pre žiakov z MRK prostredníctvom investícií do infraštruktúry základných škôl”; 

kód vyzvy: PSK-UV-010-2024-DV-EFRR; lehota na predkladanie Žiadostí o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku („ŽoNFP"): do 31.03.2025.  

- Súhlasí s upresnením projektového zámeru obce zameraného jednak na stavebnú úpravu 

a rekonštrukciu priestorov školskej kuchyne a školskej jedálne, jednak na obstaranie a 

modernizáciu materiálno-technického vybavenia školskej kuchyne a školskej jedálne, 

nasledovne:  

-  Základná škola, súp. č. 92: stavebná úprava a rekonštrukcia priestorov budovy ZŠ pre 

potreby školskej kuchyne a školskej jedálne; obstaranie a modernizácia materiálno-

technického vybavenia školskej kuchyne a školskej jedálne; a súvisiaca stavebná úprava 

existujúcich priestorov školskej kuchyne a jedálne v budove Základnej školy s VJM, so súp. č. 

268.  

- ž i a d a  starostu obce finalizovať projektový zámer obce podľa bodu B. tohto uznesenia 

a podať Žiadosť o poskytnutie nenávratného finančného príspevku („ŽoNFP") na realizáciu 

projektu v rámci výzvy uvedenej v bode A. tohto uznesenia. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

  

Starosta skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 



Zápisnica zo zasadnutia OZ v Gemerskej Hôrke  Strana 15/16 

K bodu 13: Informácia starostu obce o prebiehajúcich a pripravovaných projektoch 

A) Rekonštrukcia a modernizácia miestnych komunikácií 

- Pán starosta informuje poslancov OZ, že je vybraná osoba, ktorá bude vykonávať verejné 

obstarávanie. Pán starosta ďalej dáva na vedomie poslancom, že z dôvodu zvýšenej 

opatrnosti došlo aj k uzavretiu zmluvy o poskytovaní služieb so spoločnosťou RichConsult, 

s.r.o., so sídlom Morovnianska cesta 1716/17, 97251 Handlová; IČO: 54597463, predmetom 

ktorej sú poradenské činnosti týkajúce sa verejného obstarávania k zákazke: Rekonštrukcia a 

modernizácia miestnych komunikácií v obci Gemerská Hôrka, kód projektu: 401301A265, za 

odmenu vo výške 1 476,00 € s DPH. 

B) Bytový dom na Červenom kopci 

- Prebieha verejné obstarávanie na výber projektanta 

C) Výstavba chodníkov 

- Prebieha stavebné povolenie 

D) Výstavba novej ČOV 

- Vo štvrtok sa má uskutočniť stretnutie s projektantom z Košíc 

E) Zberný dvor 

- Obec čaká na podpis zmluvy z Ministerstva 

Nakoľko poslanci nemali otázky k prebiehajúcim projektom, berú informáciu o pripravovaných 

projektoch na vedomie. 

Hlasovanie Pč.hlasov Menovite: 

Za:  5 PhDr. Alexander Ambrus, Peter Iván, Ing. Peter Gubala,  Marek Szabó Dózsa, 

Róbert Vajda 

Proti:  0   

Zdržal sa:  0  

Neprítomní:  2 Mgr. Dávid Balázs, Gejza Milko, 

 

K bodu 14: Rôzne – slovo pre verejnosť, interpelácie, dopyty 

Poslanci nemali žiadne dotazy na prejednanie. 
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K bodu 15: Záver 

Nakoľko boli vyčerpané všetky body programu zasadnutia, pán starosta poďakoval prítomným za 

účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

V Gemerskej Hôrke, dňa 10.2.2025 

Zapísala :  

Ing. Eleonóra Iván  ......................................  

 

 .......................................................  

Gejza Milko 

starosta obce 

Overovatelia: 

PhDr. Alexander Ambrus   .....................................   

Marek Szabó Dózsa   .....................................  

 

 

 


